
 

 

Mestfraude en landjepik (aanvullende vragen) 

Minister Carola Schouten van Landbouw laat signalen over ’landjepik’ door boeren 
onderzoeken, zo is recent bekend gemaakt. Dit nadat dagblad Trouw meldde dat 
agrariërs in de Gelderse gemeente Berkelland stiekem stroken gemeentegrond 
(wegbermen, groenstroken) in gebruik hebben. Daardoor neemt hun hoeveelheid grond 
toe, kunnen ze meer Europese subsidie krijgen, kunnen ze meer verbouwen en kunnen 
ze er ook meer mest op uitrijden. Wegbermen en groenstroken zijn belangrijk voor 
vogels, vlinders en insecten. Bomen en singels zijn daarnaast karakteristiek voor ons 
Brabantse landschap. 

Op 4 december stelde de Partij voor de Dieren een set vragen die we van harte 
ondersteunen.  

GroenLinks heeft de volgende aanvullende vragen aan het College van GS: 

1. Was dit probleem al bij u bekend? 

2. Indien u van mening bent dat dit probleem ook speelt: 

• Welke vorm heeft landjepik hier in Brabant; gaat het om het extra uitrijden van mest, 
om het vellen van bomen en/of singels? 

• Bent u met boeren en boerenkoepels, zoals de ZLTO, in gesprek over deze 
(mogelijke) praktijken? 

• Gezien de recente decentralisatie van het natuurbeleid van Rijk naar provincies: bent 
u met andere provincies, al dan niet via de provinciale koepel IPO, in gesprek over de 
vormen die dergelijke fraude aanneemt of kan aannemen en de mogelijkheden om dit 
te voorkomen dan wel herstellen? Heeft het IPO al een inschatting gemaakt van de 
mate waarin dit voorkomen, of is de koepel van plan dit te gaan doen? 

3. Wie is er in Brabant bevoegd gezag voor handhaving in het geval van ‘landjepik’? 
Wordt er bij handhaving tegelijk ook melding gedaan bij de Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland (RVO), de dienst die de grondregistraties van boeren verwerkt? 

4. Is in Brabant handhaving op kapvergunningen voor boomrijen en singels inmiddels 
volledig in regelgeving en praktijk geregeld, in het kader van de actieve handhaving 
volgens de Wet Natuurbescherming? Op welke wijze draagt u er zorg voor dat 
Brabantse landschapselementen behouden blijven of worden hersteld, ondanks de 
Europese subsidievoordelen die het boeren kan opleveren om deze op te ruimen?  
 

Met dank voor de beantwoording. 

Hagar Roijackers 


